



Special Advisory Council for MYANMAR

အာဆီယံအဖွဲ့သည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာ

အဖွဲ့အစည်းမှန်သမျှနှင့် တွေ့ဆုံရန် လိုအပ်သည်။

ဇွန်လ ၄ ရက် ၂၀၂၁၊ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများကို ကိုယ်စားပြုသော ASEAN သည် ၎င်းတို့ တရားဝင်တာဝန်ရှိသည့်အတိုင်း အမျိုးသားညီညွတ်ရေး အစိုးရ၊ ဒီမိုကရေစီအရေးလှုပ်ရှားမှုတွင် ပါဝင်သူများ စသည့် အကျိုးဝင်ပက်သတ်သောသူ မှန်သမျှနှင့် တွေ့ဆုံရန် လိုအပ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရေးရာ အထူးအကြံပေးကောင်စီအနေဖြင့် ပြောကြားလိုပါသည်။

ဇွန်လ ၃ ရက် ၂၀၂၁၊ အာဆီယံအဖွဲ့၏ ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်ပြီး ဘရူနိုင်း ဒါရူဆလင်မ် နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး (၂) Dato Erywan Pehin Yosuf နှင့် အာဆီယံအဖွဲ့အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး Lim Jock Hoi တို့သည် စစ်အာဏာရှင်များနှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၊ နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအကြံပေးကောင်စီအနေဖြင့် အာဆီယံအဖွဲ့အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းရှိ အဖွဲ့ဝင်များမှန်သမျှနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ နှင့် အာဆီယံအဖွဲ့ကိုယ်တိုင်မှ ပေးအပ်ထားသော တရားဝင်တာဝန်ရှိကြောင်း ပြောကြားလိုပါသည်။

၎င်းသက်ဆိုင်ရာ အကျိုးဝင်ပက်သတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းများတွင် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားညီညွတ်ရေး အစိုးရ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ကိုယ်စားပြု ကော်မတီ၊ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်နှင့် အခြားသော တိုင်းရင်းသားပါတီများ၊ အကြမ်းမဖက် အာဏာဖီဆန်သည့်

လှုပ်ရှားမှုနှင့် အထွေထွေသပိတ် ကော်မတီများနှင့် စစ်အာဏာသိမ်း အစိုးရ စသည်တို့ ပါဝင်ပါသည်။

ဖော်ပြပါ သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန် ပျက်ကွက်ခြင်းသည် စစ်အာဏာရှင်များအား တရားဝင်မှု ပေးအပ်သကဲ့သို့ဖြစ်လာနိုင်သည့် စိန်ခေါ်မှုရှိပြီး စစ်အာဏာသိမ်းမှုနှင့် စစ်အာဏာရှင်များ အနေဖြင့် အကြမ်းဖက်၍ မတရားသဖြင့်နည်းလမ်းနှင့် အာဏာရယူထားမှုကို ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက် ဆန္ဒထုတ်ဖော်နေကြသည့် မြန်မာပြည်သူလူထု၏ ကြီးမားလေးနက်သော အင်အားစိုက်ထုတ်မှုများနှင့် စွန့်လွှတ်အနစ်နာခံမှုများကို မျက်ကွယ်ပြု အင်အားယုတ်လျော့စေရာလည်း ကျလိမ့်မည်။

စစ်အာဏာရှင်များအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ အလုံးစုံသော ရည်ရွယ်ချက်မှာ လုံးဝဥသုတည်တံ့သော စစ်အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် အာဏာရှင်ဆန်သည့် ဖိအားများကို အသုံးပြုပြီး အုပ်ချုပ်ရန်သာဖြစ်သည်ဆိုသည့် အချက်ကို ထပ်ခါတလဲလဲ ပြသပြီးပြီဖြစ်ကြောင်း သတိချပ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ ၎င်းတို့အနေဖြင့် လူထုလှုပ်ရှားမှုများသည် ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းနှင့် မညီညွတ်ဆိုသည့် ပုံဖျက်ခြင်းဖြင့် ၎င်းလှုပ်ရှားမှုများကို အင်အားသုံးဖြိုခွင်းရန်အတွက် သတ်ဖြတ်ခြင်းများနှင့် အကြောက်တရားကို ရိုက်သွင်းခြင်းစသည်တို့ကို လနှင့်ချီ၍ ဦးဆောင်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ သို့သော်ငြားလည်း ၎င်းဖြစ်ရပ်များကြောင့် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် မည်သည့်နည်းနှင့်မျှ စစ်အာဏာရှင်စနစ်ကို ဦးညွှတ်အညံ့ခံရန် မဖြစ်ဆိုသည့် စိတ်ဓာတ်သည်သာ ပိုမိုခိုင်မာလာခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ အရေးကိစ္စကို အာဆီယံအနေဖြင့် နိုင်ငံတစ်ကာရပ်ဝန်းတွင် ဦးဆောင်ဖြေရှင်းမည်ဆိုသည့် အခန်းကဏ္ဍကို ရယူထားသော်ငြားလည်း ယခုထိတိုင်အောင် မြန်မာ့အရေးကို ကောင်းမွန်မျှတစွာ ဖြေရှင်းနိုင်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ ဧပြီလတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော အာဆီယံခေါင်းဆောင်များညီလာခံတွင် ရယူခဲ့ကြသော သဘောတူညီမှုကို

စစ်အာဏာရှင်များအနေဖြင့် မျက်ကွယ်ပြုခဲ့ပြီး အာဆီယံ၏ ပြီးခဲ့သော ကြိုးစားမှုများကိုလည်း စစ်အာဏာရှင်များအနေဖြင့် မနှစ်မြို့သည့် အပြုအမူများဖြင့်သာ ဆက်ဆံခဲ့ကြပါသည်။

အာဆီယံအဖွဲ့၏ ယိမ်းယိုင်နေသော ရပ်တည်ချက်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စစ်အာဏာသိမ်းမှုကို ပိုမိုဆိုးရွားစေသည့် အနေအထားကိုရောက်အောင် တွန်းပို့နေသည့် တန်ဆာပလာတစ်ခု ဖြစ်သွားနိုင်ပါသည်။ အာဆီယံ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် ရပ်တည်ချက် မပြတ်သားမှုနှင့် စစ်အာဏာရှင်များ၏ အမြင်ကျဉ်းမြောင်းပြီး အလျော့မပေးသည်တို့ ပူးပေါင်းသွားခြင်းအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် နှစ်ရှည်လများ ဆိုးကျိုးသက်ရောက်မှုများကို ခံစားရနိုင်ပြီး သေကြေပျက်စီးခြင်းများစွာတို့လည်း ထပ်မံပေါ်ပေါက်လာနိုင်ပါသည်။ ယင်းအခြေအနေဆိုင်ရောက်လာပါက အာဆီယံအဖွဲ့နှင့် စစ်အာဏာရှင်များသည် ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာပိုင်းဆိုင်ရာ၊ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာနှင့် ဥပဒေရေးရာ တို့အရ တာဝန်ခံကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

For more information, please contact:

Isabel Todd, SAC-M Coordinator

 Email: [info@specialadvisorycouncil.org](mailto:info@specialadvisorycouncil.org)

 Website: [specialadvisorycouncil.org](http://specialadvisorycouncil.org)

 Facebook: [facebook.com/SpecialCouncil](https://facebook.com/SpecialCouncil)

 Twitter: [@SpecialCouncil](https://twitter.com/SpecialCouncil)

ထပ်မံသိရှိလိုပါက Isabel Todd

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအထူးအကြံပေးကောင်စီ

ညှိနှိုင်းရေးမှူးထံ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။